
Německo se přezouvá z cudných střevíčků do velkomocenských bot 

 

Už žádné pochyby: vědomo si velké ekonomické síly Německo chce vyzout 

dosavadní cudné střevíce země držící se v bezpečnostních otázkách stranou. 

Američané se ani nenamáhají zastírat, že při omezování  škod po ruské anexi Krymu 

spoléhají ve snaze pohnout se zatvrzelým Vladimírem Putinem i nadále na 

německou kancléřku Angelu Merkelovou. 

 

„ Až se dým rozptýlí a všechny patrony ze slovních a sankčních přestřelek budou 

sesbírány , přijde čas pro jednu ženu v Berlíně,“ shrnul list The New Times. 

Za poslední týdny Merkelová s Putinem telefonovala sedm krát. Ačkoliv by mohli 

komunikovat přímo – on jako někdejší ruský agent KGB hovoří výbornou němčinou a 

ona jako školačka zvítězila v celostátní olympiádě v ruštině -, přibrali si tlumočníky 

„Své může sehrát každá slabika,“ podotkl týdeník Focus. 

Není to přitom jen okolnostmi vynucená role Berlína v pnutí mezi Západem a 

Ruskem. Přestože nemá ve skutečnosti žádnou politickou moc, na letošní 

mezinárodní konferenci o bezpečnosti v Mnichově prezident  Gauck oficiálně 

připustil, že jeho země už brzy zavede zahraniční politiku výrazněji odpovídající 4. 

nejsilnější ekonomiky světa.“ Promluvíme silnějším hlasem,“ ujistil. 

Gauck obsah svého projevu ladil s šéfem diplomacie Frankem- Walterem 

Steinmeierem, který se funkce ujal loni v prosinci. Také Ursula von der Leyenová, 

ministryně obrany a možná kandidátka na příští kancléřku, podpořila myšlenku, aby 

Německo hrálo na mezinárodním poli důstojnější roli. 

Merkelová zatím nechala nástřel změn bez povšimnutí, což je pro ní ovšem typické: 

Nechá ostatní, aby vystoupili s novou myšlenkou, pozorně sleduje , jak na ni budou 

reagovat klíčové hráči a pokud usoudí, že je to nezbytné, vloží se vehementně do 

debaty. 

Steinmeier chce zlepšit vztahy s Francií a to nejen v rámci EU, ale i mimo ni. Berlín 

tudíž vojensky podpoří přítomnost francouzské armády v Africe. Von der Leyenová 

se nebude zdráhat pokročit ve snaze vytvořit jednotnou zahraniční politiku EU, v níž 

se Berlín rozhodně neztratí. 

„ Německo je nyní dobrým Německem, nejlepším, jaké kdy bylo,“ zdůraznil 

v Mnichově Gauck. Přesto největší překážka k tomu, aby plnilo mnohem významnější 

geopolitickou a vojenskou roli ve světě než dnes, leží doma. 

 


